
Sitno dnia, 24 czerwca 2019 r. 

 

Protokół z posiedzenia 

Radnych z Komisją Oświaty 

Rady Gminy Sitno 

  w dniu 24.06.2019 r. 

 

 

Radni obecni: 

1. Pan Krzysztof Zwolak; 
2. Pan Kamil Pyś; 

3. Pani Roksana Kotarska; 
4. Pan Władysław Wydmański; 

5. Pan Adam Mazurek; 
6. Pan Kozak Leszek; 
7. Pan Krzysztof Blaszka; 

8. Pani Violetta Wiech; 
9. Pani Grażyna Blaszka; 

10. Pan Tomasz Gąsior; 
11. Pan Antoni Gazda; 

Zaproszeni goście: 

1. Pan Krzysztof Seń – Wójt Gminy Sitno; 
2. Pani Jolanta Hryciuk – Skarbnik Gminy; 

3. Pani Teresa Baran - Koordynator Placówek Oświatowych; 
4. Pan Krzysztof Prokopowicz –Podinspektor ds. Obsługi Rady Gminy, Samorządu                          

i Archiwum. 

 
Spotkanie koordynował Przewodniczący Rady Gminy Sitno Pan Władysław Wydmański. 

 
Obecni na spotkaniu rozpatrywali następujące tematy:  

 

1. Dowożenie – dyrektorzy szkół zwrócili się z pismem do Rady Gminy w którym to 
proszą o pozostawienie dotychczasowego stanu dowożenia uczniów z poza gminy. 

Swoją prośbę motywują tym, że dzięki dowożonym dzieciom z zewnątrz koszty 
utrzymania szkół maleją a utrata tych uczniów spowoduje utratę subwencji.  
Na spotkaniu radni wraz z Komisją Oświaty zapoznali się ze stanowiskiem Pana 

Wójta oraz przedstawiciela Referatu Oświaty Pani Teresy Baran. Radni zdecydowali, 
że na powyższe pismo odpowie Pan Wójt. Odpowiedz zostanie skierowana również 

do wiadomości Rady Gminy celem zapoznania. 
- Regulamin dowożenia: trwają prace nad przygotowaniem nowego regulaminu 
dowożenia. Dyrektorzy zgodnie z regulaminem powinny pobierać opłaty w kwocie              

2 zł do 50 km, a powyżej 5 zł od rodzica, który to wyraża zgodę na wyjazd dziecka na 
przykładową wycieczkę. Powyższe nie było realizowane. 

 
2. Protokół kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji oświatowej: 

Pani Teresa Baran Koordynator Placówek Oświatowych poinformowała,  

że w dniu  05.06.2019 r. został sporządzony i podpisany protokół przez strony  
z pobrania i wykorzystania dotacji oświatowej. Okres jakim została objęta kontrola  

to poprzedni rok kalendarzowy (01.01.2018 r. do 31.12.2018 r.).W czasie kontroli 
zostały wykryte następujące nieprawidłowości: 



 Szkoły stowarzyszeniowe niezgodnie z przepisami pobierały dodatkowe kwoty                  

z gminy przyjmując dzieci do przedszkola do 3 r.ż. (wyjątkiem jest sytuacja w której 
to w szczególnie uzasadnionych przypadkach wychowaniem przedszkolnym może 

także zostać objęte dziecko, które ukończyło 2,5 roku). Z protokołu wynika, że do 
Niepublicznego Przedszkola w Kornelówce zostało przyjętych 20 dzieci, które nie 

spełniły kryterium wiekowego (poniżej 3 roku życia) w tym 2 dzieci, które miały 
ukończone 2,5 roku w dniu przyjęcia do przedszkola. Pozostałe dzieci nie ukończyły 
2,5 roku życia. Dzieci te zostały zakwalifikowane do dotacji i wykazane                           

w „Rozliczeniu dotacji oświatowej otrzymanej z budżetu Gminy Sitno za 2018 r.” 
(ogółem 779 w tym 135 dzieci poniżej 3 roku życia). Przepisy Prawa Oświatowego              

i Statut Niepublicznego Przedszkola w Kornelówce nie przewidują możliwości objęcia 
wychowaniem przedszkolnym dzieci poniżej 2,5 r.ż. Objęcie ww. dzieci 
wychowaniem przedszkolnym jest niezgodne z zapisami Ustawy z dnia 14 grudnia 

2016 roku – Prawo Oświatowe i Statut Niepublicznego Przedszkola w Kornelówce. 
Do oddziałów przedszkolnych zorganizowanych przy Szkołach Podstawowych 

uczęszczają dzieci 6 i 5 letnie w Zespole Szkół w Kornelówce. Dzieci 5 letnie 
uczęszczają do oddziałów przedszkolnych zorganizowanych przy szkołach 
podstawowych wraz z dziećmi 6 letnimi. Dzieci 5 letnie (299) zakwalifikowane 

zostały do dotacji razem z dziećmi 6 letnimi (264) w jednym oddziale przedszkolnym 
w wykazane łącznie (563) w „Rozliczeniu dotacji oświatowej otrzymanej z budżetu 

Gminy Sitno za 2018 r. Dzieci 5 letnie powinny być rozliczane w wysokości dotacji 
należnej dzieciom 5 letnim, natomiast dzieci 6 letnie wg. dotacji należnej dzieciom  
6 letnim. Organ prowadzący (stowarzyszenie) przedstawił do otrzymania dotacji na 

dany miesiąc wszystkie dzieci, jako oddział przedszkolny w szkole podstawowej.  

Radni jak i Komisja zapoznała się również z odpowiedzią Stowarzyszenia               

w sprawie powyższego protokoły. Stowarzyszenie nie zgadza się z zapisami protokołu 
twierdząc, że ustalenia protokołu są niepełne, dzieci w trakcie pobytu osiągnęły wiek 
2,5 roku życia, były przyjmowane do przedszkola z uzasadnieniem okoliczności, które 

zmusiły rodziców do zapisania dziecka do placówki. Zacytowały: „Ogółem 779                 
w tym 133 dzieci poniżej 2,5 roku życia”. Z ich obliczeń wynika, że przypadków 

przyjęcia dzieci poniżej 2,5 r.ż. było 51. Dalej twierdząc, że w każdym przypadku 
zachodziły szczególne okoliczności. Odniosły się też do kwestii żłobka, że gmina 
takiego nie prowadzi, a dzięki przyjęciu tych dzieci do przedszkola zastępuje gminę             

w zapewnieniu im opieki. Odnieśli się także do oddziałów przedszkolnych dzieci  
5 letnich, są zdania, że to rodzice dzieci zdecydowali o ich uczęszczaniu do oddziałów 

przedszkolnych przy szkołach podstawowych w tym celu, aby mogły one rozpocząć 
naukę w wieku 6 lat. 

Na powyższe pismo Pan Wójt jak i Pani Teresa Baran Koordynator Placówek 

Oświatowych mają przygotować odpowiedz. 

 Arkusze organizacyjne szkół: zostały sprostowane wszystkie możliwe niezgodności 

dotyczy: szkół prowadzonych przez JST. 

3. Petycja w sprawie budowy wieży nadawczej w Stabrowie: 

 

Na spotkaniu Pan Przewodniczący wraz z przedstawicielami Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji wyszli naprzeciw mieszkańcom Stabrowa i napisali projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego sprzeciwu wobec budowy 
stacji transmisyjnej WA-0171 wraz z wieżą telekomunikacyjną oraz wewnętrzną linią 
zasilającą w Stabrowie w której to Rada Gminy Sitno oświadcza, że wyraża 



kategoryczny sprzeciw oraz opiniuje negatywnie pomysł budowy w centrum 

miejscowości Stabrów, na działce nr 253/2 (jednostka ewidencji Sitno) stacji bazowej 
telefonii komórkowej, składającej się między innymi z masztu telekomunikacyjnego                

z antenami zawieszonymi na wysokości 59 m oraz wewnętrzną linią zasilającą. 
Wcześniej Pan Przewodniczący w dniu 18.06.2019 r. wysłał pismo do Starostwa                    
o wsparcie i podjęcie stosownych działań zmierzających do wstrzymania budowy 

stacji transmisyjnej w obecnej lokalizacji. Jednocześnie poinformował, że Rada 
Gminy Sitno na najbliższej sesji w dniu 28 czerwca 2019 roku podejmie stosowną 

uchwałę w przedmiotowej sprawie. 

4. Odpady komunalne; 

5. Pozytywne zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej gminy na rok 2019 oraz WPF. 

 
Na tym protokół zakończono. 

Podpisy Radnych: 

1. ………………………………….. 

2. ………………………………….. 

3. ………………………………….. 

4. ………………………………….. 

5. ………………………………….. 

6. ………………………………….. 

7. ………………………………….. 

8. ………………………………….. 

Podpis Przewodniczącego Rady Gminy 

Sitno 

1. ……………………………………. 

Podpisy Wiceprzewodniczących Rady 

Gminy Sitno: 

1………………………………………….

2…………………………………………. 

 

Podpis Przewodniczącego jak i członków Komisji Oświaty: 

1………………………………………………; 

2………………………………………………; 

3………………………………………………; 


